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Zwolle, stad van ons hart 

 

 

 

 

Zwolle, d.d 11 november 2022 

De Swollwachtfractie: Erna van de Grift, Niek Loman-Kools, Chanel de Haan, Ron Klappe, 

Asia Golunska, Evelina Bijleveld en Silvia Bruggenkamp  

  



• Voorzitter, leden van het College, collega-raadsleden, dames en heren, vandaag 

behandelen wij de eerste begroting van een nieuwe coalitie; 

 

• Voordat ik hier de bijdrage van de Swollwachtfractie zal uitspreken wil ik eerst alle 

ambtenaren van de gemeente Zwolle bedanken voor hun betrokkenheid en bijdrage 

het afgelopen jaar aan het welzijn van onze stad; 

 

• En zeker de ambtenaren die betrokken zijn geweest bij het tot stand brengen van 

deze begroting wil ik bedanken, wat een klus hebben jullie geleverd, hartelijk dank! 

En die dank is uiteraard ook richting College; 

 

• Voorzitter, Zwolle is de stad van ons hart. De stad die het zo ontzettend de moeite 

waard maakt ons in te zetten; 

 

• Die inzet geldt niet alleen voor de fractie van Swollwacht! 

 

• Wij zijn met elkaar als raad verbonden, door onze gezamenlijke wens het beste voor 

onze stad te bereiken, ik heb dat wel vaker gezegd en ik zeg het graag nog een keer. 

Elk vanuit onze eigen partij-ideologie zetten we ons in, coalitie of oppositie, er is 

niemand hier die niet het beste wil voor onze mooie stad!  

 

• En in deze bijzondere tijden is dat meer dan ooit van belang;  

 

• We leven in tijden waarin crises zich opstapelen. Na de heftige Corona-periode 

hebben we de gruwelen van de oorlog in Oekraïne gezien, het onnoemlijke leed dat 

mensen is aangedaan; 

 

• De energiecrisis, de stikstofcrisis, de asielcrisis, de koopkrachtcrisis, de 

woningnood… 

 

• We zien een kabinet dat minder vertrouwen van inwoners heeft dan ooit; 

 

• En de kloof tussen politiek en inwoners lijkt groter dan ooit, is die nog te 

overbruggen? Hier in Zwolle?  

 



• Mensen die door de bodem van hun bestaanszekerheid zakken, geen vertrouwen 

meer hebben en geen perspectief meer zien, hebben die eigenlijk wel behoefte aan 

het verkleinen van die kloof?  

 

• Hebben zij behoefte aan “mee-denken”, “participeren” het bezoeken van 

inloopavonden en het bekijken van raadsvergaderingen? 

 

• Zien zij met lede ogen de komst van een kinder-burgemeester aan en denken zij “het 

kan me wat”? Of de vier klimaatburgemeesters die we inmiddels in Zwolle hebben? 

 

• Voorzitter, hiermee bedoelen wij absoluut niet dat inspanningen op het gebied van 

het betrekken van inwoners er niet toe doen! We zijn groot voorstander! Maar zou het 

kunnen dat in deze tijden mensen een beetje participatie-moe zijn?  

 

• Wij denken dat veel van onze inwoners allereerst behoefte hebben aan concreetheid, 

maatregelen waar zij mee uit de voeten kunnen en deze Begroting laat zien dat oog 

is voor de behoefte van onze inwoners. Maar vinden we dat genoeg? Kan er meer?  

 

• Wij zien in ieder geval kansen een aantal accenten mee te geven. We hebben ervoor 

gekozen – in onze ogen – met concrete oplossingen te komen voor zaken die in het 

grote geheel misschien klein lijken, maar die voor veel van onze inwoners belangrijk 

zijn; 

 

Gids voor minima 

• Dat inwoners ertoe doen voorzitter, blijkt zeker uit deze begroting! Er zijn bijvoorbeeld 

tal van regelingen waar mensen met lagere inkomens gebruik van kunnen maken, 

alleen de toegankelijkheid, de vindbaarheid, is niet optimaal; 

 

• We hebben daar een suggestie voor die we in de vorm van een motie hebben 

gegoten; 

 

• We willen graag dat alle regelingen in één handzaam en duurzaam boekje gebundeld 

worden; 

 

• Zo’n boekje heeft veel voordelen t.o.v. het digitaal zoeken naar regelingen. Mensen 

lopen vast in de wirwar van regelingen en initiatieven, hebben vaak geen snel internet 



en geven het soms op; 

 

• We hebben van verschillende instellingen gehoord dat zij blij zouden zijn met een 

bewaarboekje;  

 

• Wij zijn er van overtuigd dat een fysiek boekje van absolute meerwaarde is. Voor wie 

belangstelling heeft: u kunt in de schorsing een voorbeeld van zo’n boekje bij ons 

ophalen, wellicht kan dat u over de streep trekken; 

 

Mondgezondheid 

• Aandacht in de begroting is er ook voor gezondheid. Maar we missen 

mondgezondheid hierbij. Een slechte mondgezondheid voorzitter, is ernstig. Dit leidt 

naast gezondheidsproblemen tot veel meer narigheid. Niet naar een 

sollicitatiegesprek durven gaan, niet durven meedoen in de samenleving. Schaamte. 

We vinden het ook verschrikkelijk dat een goed verzorgd gebit afhankelijk lijkt te zijn 

van iemands financiële positie. Dit is een ongelijkheid die toch niemand wil! 

 

• Voorzitter, we pleiten hartgrondig voor opname van mondgezondheid in het 

gezondheidsbeleid van de gemeente en dit doen we door middel van het indienen 

van een motie;  

Mantelzorgers  

• Aandacht vragen we ook voor mantelzorgers. Mantelzorg wordt, volkomen terecht, in 

de begroting benoemd maar we willen hier een specifieke groep onder de aandacht 

brengen. Namelijk de groep jeugdige mantelzorgers. Veel respect hebben we voor de 

zeer empathische inzet van Het Steunpunt Mantelzorg voor de jonge mantelzorger. 

We zouden enorm graag zien dat in het nieuwe beleid uitbreide en gerichte aandacht 

komt voor deze groep jeugdigen en deze motie hoopt daartoe een mooie aanzet te 

geven;  

 

Evenementen 

• Voorzitter, Zwolle is een bijzondere stad en een bijzondere stad heeft een bijzondere 

evenementenlocatie nodig! Een plek waar grootschalige, toonaangevende 

evenementen kunnen worden gehouden. Perspectief op zo’n locatie is er niet! 



Daarom willen we hier met een motie toe oproepen! 

 

• Zwolle kende altijd een geweldige Zomerkermis midden in de binnenstad. Vanwege 

Corona is deze kermis verplaatst naar park de Wezenlanden en dat vinden we 

ontzettend jammer. We zouden graag zien voorzitter, dat het College deze beslissing 

heroverweegt en we roepen daartoe met een motie op; 

Dieren 

• Voorzitter, de koopkrachtcrisis brengt, naast veel andere narigheid, met zich mee dat 

eigenaren van huisdieren steeds vaker niet in staat zijn de kosten voor hun huisdier 

te betalen en dat is niet in orde. Het verzorgen, het hebben van een huisdier is van 

het allergrootste belang voor vele mensen. Het afstand moeten doen van je huisdier 

leidt tot ontzettend veel leed en we willen graag dat leed voorkomen. De 

inspanningen van de Dierenvoedselbank zijn enorm waardevol en moeten absoluut 

gefaciliteerd blijven worden. Daarnaast willen we heel graag dat het College 

onderzoekt op welke wijze eigenaren van huisdieren ondersteund kunnen worden bij 

de noodzakelijke medische zorg voor hun huisdier. Ook hier dienen we een motie 

voor in; 

Diversiteit en inclusie 

• Mag je meedoen? Mag je er zijn en doe je ertoe? Inclusie gaat erover dat je wordt 

geaccepteerd en dat iedereen kan meedoen. Het gaat over het tegengaan van 

discriminatie en over het bevorderen van zelfstandigheid. Over het tegengaan van 

uitsluiting. Voorzitter, wij zijn meer dan ingenomen met de aandacht hiervoor in deze 

begroting. Er is een verschil tussen inclusief denken en het zíjn en ernaar handelen 

en we zijn heel blij met het nieuwe beleidsplan dat net is vastgesteld!  

Sociale ontmoeting 

• Sociale ontmoeting is ontzettend belangrijk, draagt bij aan het voorkomen van 

eenzaamheid, is verbindend en zo de moeite waard. Er is een prachtige plek in 

Zwolle die hierin voorziet en wij willen heel, heel graag dat deze plek in stand blijft. Ik 

heb het over de Dierenweide Dieze Oost. Ons amendement spreekt voor zich en we 

hopen van harte dat deze overbodig is. Datzelfde geldt voor onze motie! Maar het 

belang van deze plek, dit soort plekken, moet absoluut benoemd worden vandaag! 

 

  



Verkeer 

• We krijgen in toenemende mate signalen van inwoners dat zij zich onveilig voelen in 

het verkeer. In de mooie fietsstraten staan vrachtwagens te laden en te lossen en 

zorgen voor onveilige situaties. In de 30 kilometerzones wordt nauwelijks 

gehandhaafd omdat de inrichting van de weg toelaat dat er harder gereden wordt dan 

die 30 kilometer. Daarnaast nemen de verkeersongevallen toe! Dat is niet goed! 

 

• Het gedrag in het verkeer voorzitter, zou wat mijn fractie betreft ook niet afhankelijk 

moeten zijn van hoe een weg is ingericht. We pleiten voor meer bewustwording op 

het gebied van onveilig verkeersgedrag. Gisteren kopte de Stentor nog met het 

verhaal van Marijn de Jong. Hij werd aangereden door vier scooters die finaal door 

rood scheurden. En ze gingen er gewoon vandoor! Bekommerden zich niet om het 

leed dat zij hadden aangericht. Voorzitter dit is onacceptabel gedrag! 

 

• Niemand hier in deze zaal wil dat zijn of haar dierbaren bloot staan aan onveilig 

gedrag in het verkeer; 

 

• En toch voorzitter, ik denk dat iedereen hier in deze zaal er voorbeelden heeft. 

Vinden we dat acceptabel of gaan we daar iets aan doen? Dit ook in het licht van het 

groeiend aantal verkeersdeelnemers. Wat kunnen we? Swollwacht wil dit onderwerp 

in ieder geval graag op korte termijn agenderen! 

Wonen 

• Voorzitter, Zwolle moet een stad blijven waar we graag leven, wonen en werken. 

Meer betaalbare woningen zonder concessies te doen aan de unieke Zwolse 

kwaliteiten, is dat reëel? 

 

• De bouw van veel woningen ìn de stad door inbreiding betekent veel meer mensen 

op hetzelfde oppervlakte terwijl de leefomgeving niet groter wordt. Toenemende druk 

op voorzieningen, op verkeer, op groen. Dat doet wat met onze inwoners en hoe zij 

de kwaliteit van onze stad beleven. Eén van de kwaliteiten is de bewegingsruimte die 

wij in onze stad hebben en we vrezen voor de gevolgen van inbreiding;  

 

 



• Voorzitter, net als in andere fracties ligt ook in onze fractie veelvuldig het onderwerp 

wonen op tafel; 

 

• Wij hadden als fractie de behoefte voor onszelf duidelijk te krijgen hoe wij, ook 

richting de toekomst, de woningbouw-opgave voor ons zien; 

 

• In de wooncrisis zijn er geen simpele antwoorden, zoveel is duidelijk! 

 

• Swollwacht is wel tot een duidelijke visie gekomen en dat heeft geresulteerd in een 

“tien-punten-plan” wonen, met dank aan de inspanningen van onze woordvoerder, 

mevrouw Golunska; 

 

• Wij bieden dit plan vandaag graag aan het College aan, ter inspiratie en als wijze 

raad! Het wordt tevens toegevoegd aan de stukken in I-babs, we vinden het te mooi 

om niet met jullie te delen! 

 

Voorzitter, tenslotte, 

• We willen graag met onze stad, met onze inwoners in verbinding blijven. Niemand in 

deze zaal die dat niet wil, dat weet ik! 

 

• En toch voelen onze inwoners die verbinding vaak niet, ik had het aan het begin van 

ons betoog al over die kloof; 

 

• Laten we in gesprek blijven met onze inwoners, hun verhalen, hun zorgen serieus 

nemen. Laten we meer dan ooit door hun ogen proberen te kijken, proberen te 

ervaren wat zij zien in hun dagelijks leven, náást ze staan. Hun beleving betrekken bij 

de beslissingen die we hier nemen. Een stad die gehoord wordt voorzitter, dat is onze 

grote wens! 

 

• Voorzitter, wij wensen het College alle succes met het uitvoeren van de Begroting 

2023, in het belang voor de stad van ons hart: Zwolle! 

 

• Dank u wel  

 




